
Frågor och svar till allmänhetens 
frågestund 2023-04-27 

Fråga: 
Min fråga gäller den stora grusplanen jämte Tingsholmsgymnasiet. Har det 
förts några resonemang om möjligheter att uppföra en stor kompletterande 
anläggning till skolan som skulle kunna inrymma fler program och 
inriktningar? Ett alternativ vore kanske att ge Fordonsprogrammet 
förutsättningar för transportinriktningen genom att låta elever övningsköra 
på den öppna ytan. Området är troligtvis för begränsat för övningskörning 
med släp men inte för vanliga lastbilar. Under de senaste åren har runt 
hälften av våra niondeklassare sökt sig till Borås och andra kommuner och 
det beror nog främst på att deras program- eller inriktningsintressen 
saknas på hemmaplan. Denna återkommande trend borde innebära ett 
stort ekonomiskt avbräck för kommunen och med risk för en minskande 
kompetensförsörjning. Grusplanen ligger ju i gymnasieskolans omedelbara 
närhet och gör den därför särskilt lämplig för en expansion. 

Svar från kommunstyrelsens ordförande Wiktor Öberg (M): 
Tack för frågan Kristofer! 

Det förs i dagsläget inga resonemang i den politiska ledningen om att utöka 
vår gymnasieverksamhet på Tingsholm. Är det så att vi ser att behovet och 
intresset ökar lokalt och att vi kommer kunna fylla mer specialiserade 
inriktningar så är det självklart något som vi kommer att titta på. Vi har 
däremot förmånen att ha ett gymnasieavtal i Sjuhärads åtta kommuner, 
vilket gör att alla eleverna som berörs av avtalet hanteras som kommunens 
egna elever. Det vill säga att alla behandlas lika oavsett var de kommer ifrån 
och vad de söker till. Vilket är väldigt bra för våra elever då de får en större 
valmöjlighet, men kan i sin tur bli en utmaning för våra skolor att fylla 
programmen. Då Borås har ett stort utbud och vi ser även att det finns ett 
intresse från eleverna att komma till ett större sammanhang. 



 

 
Fråga: 
I samhället av idag förekommer i många fall så kallad ljusstöld, alltså 
orimligt mycket ljusuttag vid diverse anläggningar. Så även i Ulricehamns 
kommun. 
 
Tar kommunen detta problem på allvar eller låter man i synnerhet nattetid 
verksamheter vid nyetableringar "kräma" på med så mycket belysning man 
känner för? Detta är givetvis inte till gagn vare sig för medborgares hälsa 
eller för djurlivet.  
 
Min fråga är därför om Ulricehamns kommun har någon strategi för hur 
ljusstarka företagsskyltar vid nyetablerade verksamheter får vara?  
 
 
Svar från kommunstyrelsens ordförande Wiktor Öberg (M): 
Tack för frågan Bengt! 
 
Som det ser ut idag finns det ingen strategi idag för hur ljusstarka skyltar 
får vara. Det skulle dock kunna vara till hjälp i bedömningen av när en 
begränsning ska ske. I vissa detaljplaner regleras ljusstyrkan på skyltar 
utifrån att det inte ska påverka trafiken, men det sker ingen reglering 
utifrån påverkan på djurlivet eller människors hälsa. 
 
Om det är reglerat i en detaljplan kan byggfunktionen inom miljö- och 
byggnämnden hantera det som ett tillsynsärende om det strider mot 
planen. 
 
Om det inte är reglerat och det skulle uppstå olägenhetsproblem kan miljö- 
och hälsoskyddsfunktionen inom miljö- och byggnämnden starta ett 
tillsynsärende. Ärendet kan då enbart utredas utifrån risk för påverkan på 
människors hälsa, inte påverkan på djurlivet då det tillsynsansvaret ligger 
på länsstyrelsen. 
 
Som det ser ut idag görs en prövning i varje enskilt fall vid nyetableringar 
eller uppsättning av skyltar där nämnden ser att det kan bli ett problem.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Fråga:  
Vad har ni fått för uppfattning av "sjuksköterskeflykten" i den kommunala 
hemsjukvården? Och har ni några planer på hur hemsjukvården ska räddas 
innan vårdtagarna far illa när sjuksköterskebristen fortsätter öka pga. 
sjukskrivningar och uppsägningar. 
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C):  
Tack Cecilia för din fråga. 
 
Sjuksköterskeorganisationen arbetar utifrån en handlingsplan från 2022 
för att lyfta sjuksköterskorna som profession och locka nya medarbetare 
och inte minst att behålla de vi har. Vi i Ulricehamns kommun har som 
många med oss svårt att rekrytera men arbetar aktivt med det, vilket har 
resulterat i 5 nyanställningar sedan årsskiftet.  
 
Professionsmöten är införda där sjuksköterskor arbetar i mindre grupper 
dels för att skapa forum för reflektion och kollegialt lärande. Det har startat 
och upplevs mycket positivt i gruppen. 
 
8 veckors schemaperioder är infört, det var en viktig del för att kunna ha 
framförhållning och veta när man jobbar.  
 
Fortsatt arbete med ansvarsområden för sjuksköterskorna, medarbetare får 
ansvar för olika områden inom Hälso- och Sjukvård och kan stötta och 
delge kunskap till sina kollegor.  
 
Ulricehamn har en huvudhandledare anställd på 50 % vilket bidrar till att 
sjuksköterskeelever tas om hand på ett professionellt sätt och 
förhoppningsvis kan detta också locka till att ta en anställning i 
Ulricehamns kommun.  
 
En översyn av introduktionen är gjord och individuell introduktion är 
införd, där innehållet utgår från varje persons behov. 
  



 

Fråga: 
Vi undrar vad Ulricehamns kommun tänker göra för att förbättra 
arbetsmiljön för personalen inom äldreomsorgen, så att van personal vill 
stanna och ny vill börja. 
 
En stor förbättring vore att få tillbaka var tredje helg. 
Diskuteras det? 
 
Hur tänker ni om den nya semesterperioden v 23-v 34. 
Kommer den att vara kvar? 
 

Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C): 
Tack Susanne för din fråga. 
 
Inom äldreomsorgen satsar vi på kompetensutveckling och utbildning för 
vår personal. Förbättrade arbetssätt och metoder samt en tydligare struktur 
gällande ansvar och fördelning av arbetsuppgifter är också en del i vårt 
strategiska arbete för bättre arbetsmiljö. Metodstödjande tjänster införs och 
ombudsroller såsom teknikspecialister ska göra stöd och vägledning i 
vardagen lättare.  
 
Vi arbetar också för att successivt förbättra scheman med förbättringar av 
helgpaket och att minska antalet delade turer. I och med förändringen i nya 
AB kommer även återhämtningen mellan passen alltid att vara minst 11 
timmar vilket kan leda till bättre återhämtning mellan arbetspassen. 
 
Med den bemanning vi har idag finns inte utrymme för alla att arbeta var 
tredje helg. Vi räcker helt enkelt inte till. Vår verksamhet kräver att vi har 
en god bemanning även på helgerna då dem vi är till för har behov av 
insatser och omsorg även under helgerna. Vi prövar införandet av separata 
helgtjänster på några ställen just nu och då innebär det att vissa 
medarbetare jobbar enbart helger. Detta kan möjliggöra att delade turer 
kan minimeras och då kommer helgerna inte upplevas så tunga för 
medarbetarna. Svårigheten är dock att hitta personer som enbart vill jobba 
helger. 
 
Fördelningen av sommarsemestrarna över 12 veckor kommer att bli kvar. 
Anledningen till denna förändring är att det inte finns tillräckligt med 
vikarier att få in för att täcka behovet om hälften av medarbetarna är på 
semester samtidigt. Genom att dra ut detta över flera veckor behövs det 
färre vikarier inne samtidigt. Då är ca 60–66% av ordinarie personal på 
plats viket gör att det går åt färre vikarier. Detta handlar dessutom om 
personer som inte finns att få tag på och om då hälften av personalen skulle 
haft semester så skulle vi inte kunnat garantera kvaliteten på den vård- och 
omsorg som vi ger.  
 
Dessutom finns det ett arbetsmiljöperspektiv i detta genom att man under 
sommaren kommer ha fler ordinarie kollegor på plats samtidigt blir 
belastningen på den ordinarie personalen inte lika hög som om det är 
övervägande del vikarier som inte kan jobbet fullt ut och som då måste 
vägledas i det dagliga. 
 
Dessutom är vi angelägna om att kunna erbjuda 4 veckors 
sammanhängande semester under sommaren för vår personal då vi anser 
att alla behöver en välförtjänt vila under sommaren. 



 

Fråga: 
Vi i kommunens ytterkant närmare bestämt ytterkant av Liared och 
Kölingared, vi som har 3 mil till Ulricehamn. Jag vet att det fortfarande 
kommer bli problem och dyra kostnader när det gäller skolskjuts om det 
blir så illa att barnen ska till Ätradalsskolan. Nu åker mina barnbarn från 
Hallen i Kölingared byter buss efter 1 mil i Liared, sedan efter 1 mil igen 
byter buss i Hössna och sedan till stan. När uträkningarna för flytt till 
Ätradal ang skolskjutser räknades ut, så stod det att det kommer inte gå 
någon buss i framtiden mellan Hössna och Ulricehamn? Här är enda delen 
av kommunen som överhuvudtaget inte har någon kollektivtrafik. Hur löser 
ni framtiden för barnen när de börjar på Tingsholmsgymnasiet, hur blir det 
med skolskjutser dit om det inte kommer finnas bussförbindelser till stan? 

 
Svar från kommunstyrelsens ordförande Wiktor Öberg (M): 
Tack för frågan Anne! 
 
I våra ”Regler för elevresor” som är beslutade i kommunstyrelsen så 
framgår det att gymnasieeleverna skall i första hand ges ett skolkort för 
linjetrafiken. Men om linjetrafik inte finns som nu fallet är för Hössna så 
kommer elever att tilldelas plats i upphandlad skolbuss. Det vill säga att vi 
kommer istället att hämta eleverna i en skolbuss/bil för att sedan 
transportera dem till skolan. Här finns även ett anslutningsbidrag för de 
elever som har längre än 3 km till upphämtningsstället och det går att söka 
via vår e-tjänst på hemsidan. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga:  
I nuläget kan ungdomarna vid Tingsholmsgymnasiet inom Hössna 
skolområde åka med skolskjutsen in till Stenbocksskolan. Om skolskjutsen 
inte längre går in till Ulricehamn, vad har kommunen tänkt sig för lösning 
för gymnasieeleverna då? 

 
Svar från kommunstyrelsens ordförande Wiktor Öberg (M): 
Tack för frågan Emma! 
 
I våra ”Regler för elevresor” som är beslutade i kommunstyrelsen så 
framgår det att gymnasieeleverna skall i första hand ges ett skolkort för 
linjetrafiken. Men om linjetrafik inte finns som nu fallet är för Hössna så 
kommer elever att tilldelas plats i upphandlad skolbuss. Det vill säga att vi 
kommer istället att hämta eleverna i en skolbuss/bil för att sedan 
transportera dem till skolan. Här finns även ett anslutningsbidrag för de 
elever som har längre än 3 km till upphämtningsstället och det går att söka 
via vår e-tjänst på hemsidan. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga: 
Det är hög tid att vi uppmärksammar vikten av skolbibliotek i Ulricehamns 
kommuns grundskolor. Som det ser ut idag finns det endast bemanning på 
minst 20% skolbibliotekarie på 7 av 13 grundskolor. En mycket stor del av 
våra grundskolor saknar alltså ett bemannat skolbibliotek. 
 
Skolbibliotek är en viktig resurs för elevernas lärande och utveckling. 
Genom att erbjuda en tillgänglig och varierad samling av böcker, tidskrifter 
och andra material ger skolbiblioteket eleverna möjlighet att utforska och 
utveckla sin läsförmåga. Skolbiblioteket är också en plats för elever att söka 
information och få hjälp med uppgifter, vilket bidrar till att öka deras 
måluppfyllelse. 
 
Utöver att främja elevernas lärande och utveckling, kan skolbiblioteket 
också främja deras personliga utveckling. Genom att erbjuda en rad olika 
böcker och material bidrar skolbiblioteket till att öppna elevernas ögon för 
nya idéer och perspektiv. Skolbiblioteket är också en plats där eleverna kan 
känna sig trygga, vilket bidrar till att främja deras psykiska hälsa och 
välbefinnande. 
 
Jag är medveten om att det i flera år funnits en plan inom grundskolan för 
att förstärka med personal, men hänvisningen varje år att det till syvende 
och sist inte finns några pengar är inte tillräckligt. Jag vill med denna fråga 
få svar på vad politiker med ansvar för skolfrågor tänker prioritera för att 
bemannade skolbibliotek skall bli verklighet. Alla elever i Ulricehamns 
kommun, oavsett om man bor i större samhällen eller på landet, borde få 
rätt till denna resurs. 
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C): 
Tack Peter för din fråga 
 
Frågan om skolbibliotekens position och verksamhet är självklart mycket 
viktig inom Sektor lärande. Vi ser det som en viktig resurs för elevernas 
lärande och utveckling. Skolbibliotekens roll i verksamheterna är självklar 
och därpå följer vi lagstiftarens krav om att tillgodose skolbibliotek. Idag 
finns inget krav på bemanning av skolbibliotek i skollagen, något som alltså 
Ulricehamns kommun och Sektor lärande ändå vinnlagt sig om att ha och 
satt en ambitionsnivå för att ha. Den planen kvarstår, med tillägget, som du 
Peter uppmärksammat, att det inte funnits medel, resurser att fullfölja 
planen innevarande år, då prioriteringar har gjorts för att säkerställa 
grundverksamheten. 
 
Budgetarbetet för 2024 är just nu påbörjat. De prognoser som är framtagna 
för 2024 och 2025 är tyvärr dystra, vilket troligen kommer att innebära att 
vi i en allt högre grad kommer att få prioritera ytterligare vad våra 
tillgängliga medel ska användas till. Så jag kan inte stå här och lova att 
medel kommer att tillföras för att öka bemanningen på våra skolbibliotek. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga:  
Angående beslutet om ändrade upptagningsområden för kommunens 
högstadieskolor: Varför efterfrågades och gjordes ingen analys av 
konsekvenserna för familjerna i Hössna skolområde - vars barn får sin 
skolgång flyttad från Stenbocksskolan till Ätradalsskolan - innan beslutet 
togs våren 2022? 
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C): 
Tack Mathias för din fråga. 
 
Skollagen tar hänsyn till eleverna och dess förutsättningar. Det innebär att 
det bland annat i november 2020 gjordes en barnkonsekvensanalys. De 
artiklar som vi tittade på, och frågade kring var: 
 
Artikel 3  
§1 Barnets bästa ska beaktas. 
§3 Hänsyn till säkerhet, hälsa, personalens antal och lämplighet samt 
behörig tillsyn. 
 
Motivering: 
Genom förslaget får eleverna i Ulricehamns kommun en större likvärdighet 
när det gäller ändamålsenliga lokaler som klassrum, grupprum, matsal och 
toaletter. 
 
Artikel 6  
§2 Säkerställa barnets utveckling. 
 
Motivering: 
Genom förslaget får eleverna i Ulricehamns kommun bättre förutsättning 
till likvärdig undervisning i ändamålsenliga lokaler. 
 
Artikel 12  
§1 Barnets åsikter i förhållande till ålder och mognad. 
Har barnets rätt till delaktighet och inflytande beaktats? 
 
Motivering:  
Elevernas åsikter har inhämtats genom gruppintervjuer. 
 
Det finns inget krav att man ska efterfråga hur föräldrar kommer att 
uppleva och påverkas av beslutet. Således gjordes inte detta. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga:  
Efter två år av kritik från berörda vårdnadshavare i Hössna skolområde: 
kommer ni nu att göra en analys av konsekvenserna som beslutet om 
ändrade upptagningsområden för högstadieskolorna får för familjerna i 
Hössna skolområde - och ta hänsyn till den påverkan som påvisas genom 
att justera beslutet? 
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C): 
Tack Camilla för din fråga. 
 
Skollagen tar hänsyn till eleverna och dess förutsättningar. Det innebär att 
det gjordes en barnkonsekvensanalys inför beslutet, som jag redogjorde för 
vid förra frågan. Vi kommer inte justera beslutet om skolgång för eleverna i 
Hössna, förrän högstadieskolan vid Övre Borgmästarhagen står klar. Då är 
vår inriktning att elever från Hössna ska ha sin skolgång i där. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga: 
Har en lösning med temporära byggnader för att ge plats åt alla 
Stenbocksskolans elever (räknat utifrån det ordinarie upptagningsområdet 
innan ändringen 2022) undersökts och vägts mot den kostnad och 
olägenhet som uppstår för familjerna inom Hössna skolområde, inklusive 
rimligheten i att en utpekad grupp familjer påtvingas en försämrad 
vardagssituation på grund av kommunens senfärdighet i frågan? 
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C): 
Tack Fabian för din fråga. 
 
Ja, en lösning med temporära byggnader för att ge plats åt alla 
Stenbocksskolans elever har undersökts och vägts mot flera olika 
parametrar. 
 
Vid ett ökat elevantal på Stenbocksskolan innebär det att schemat kommer 
att bli sämre för eleverna. Man bedömde att undervisningen fick plats i 
lektionssalarna, men då fylls de på till max. Då skapas det också 
schemalåsningar vilket medför sämre scheman för elever och lärare. De 
pedagogiska tankarna med schemat, till exempel lagom långa raster mellan 
lektioner, transporttid till och från annexet, är då inte möjliga att 
genomföra fullt ut. 
 
Fler elever på skolan ökar elevernas känsla av otrygghet. Elever känner sig 
som mest otrygga när det samlas för många elever från olika klasser och 
årskurser på samma plats. Det gäller våra gemensamhetsutrymmen, men 
även vid ombyte till idrotten då det är en annan klass i 
omklädningsrummet. 
 
För att avlasta idrottshallarna med en modul för idrott togs följande 
kostnadsberäkning fram: 
 
2,5 mnkr i etableringskostnader (markarbete, el, VVS, bygglov etc.) av 
modul. 
1,2 mnkr årlig hyreskostnad. 
 
För att ha tillgång till ytterligare moduler med klassrum togs följande 
kostnadsberäkning fram:  
  
0,4 mnkr i etableringskostnader (markarbete, el, VVS, bygglov) för två 
moduler med fyra klassrum. 
0,1 mnkr för lokalvårdskostnader. 
0,2 mnkr för utrustning, möbler + diverse per klassrum. 
0,9 mnkr årlig hyreskostnad. 
 
Vår sammanvägda bedömning var då att en flytt av eleverna från Hössna är 
det mest rimliga med tanke på arbetsmiljön för elever och personal. 
Kostnader för moduler kändes inte rimliga när vi har kapacitet på 
Ätradalsskolan. 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga: 
I debatten som följde på beslutet om ändrade upptagningsområden för 
kommunens högstadiefrågor så nämndes det fria skolvalet som en lösning 
för alla de familjer vid Hössna skola som ser sin vardag försvåras genom 
förflyttningen från Ulricehamn till Timmele. Att välja en annan skola än 
den anvisade innebär att rätten till skolskjuts försvinner om inte 
kommunen specifikt beslutat om annat. Det finns heller inga garantier för 
att barnet placeras vid den valda skolan, och heller inga för att eventuella 
syskon hamnar där. Hur tänker sig Ulricehamns politiker att det fria 
skolvalet skulle kunna vara en realistisk lösning för familjer på 
landsbygden? 
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C): 
Tack Emma för din fråga. 
 
Vi kommer nu att bygga fler skolor, som också kommer att innebära en 
överkapacitet i våra skolor. Detta skapar en större valfrihet för familjer att 
kunna välja vart man vill att sitt barn ska ha sin skolgång. Det är som 
Emma skriver, att man bara får skolskjuts till den skola man blir anvisad. 
Men för oss är valfriheten viktigt, och ser då familjen en möjlighet att lägga 
livspusslet på så vis att man kan skjutsa sina barn till skolan, så vill vi 
försvara den rätten. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga: 
Angående beslutet att bygga tre högstadieskolor, har kommunen ett 
tillräckligt stort elevunderlag för Ätradalsskolan utan eleverna från Hössnas 
skolområde? 
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C): 
Tack Sylvia för din fråga. 
 
Nu är beslut taget att tre högstadieskolor ska byggas. Ätradalsskolan ska 
dimensioneras för trehundra elever, beräknat utifrån prognos om framtida 
befolkningsmängd. 
 
Vi i Ulricehamnsalliansen ser ett behov av att se över hela skolområdet i 
Timmele. I dag finns det två förskolor. En F – 6 skola och ett högstadium 
finns på området. Kan man organisera sig som en F – 9 skola? Visst kan 
man bygga en ny förskola med till exempel 4 avdelningar, för att möta ett 
framtida behov. Grundskolan är också i stort behov av en renovering. Så vi 
har många möjligheter att utveckla Timmeles förskolor och skolor. 
 
Som jag bedömer det, så finns det ett elevunderlag för förskola och en F – 9 
skola i Timmele. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga: 
Hur ser byggnads- och inflyttningsplanen ut för de olika högstadieskolorna, 
och då specifikt för Hössnaeleverna? 
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C):  
Tack Simon för din fråga. 
 
I skrivande stund är beslut inte fattat om i vilken ordning de tre skolorna 
ska byggas. 
 
Detaljplanearbete pågår för skolan på Övre Bogmästarhagen och beräknas 
vara klar om ett år. Om jag får gissa så kan eventuellt en skola stå klar för 
inflyttning om tidigast 4 år. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga: 
Att inrätta ett fritidshem tillsammans med förskolan (”daghem”) på 
Lingontuvan i Köttkulla i början av 1990-talet, var av allt att döma ett 
politiskt beslut. 
 
Våren 2020 beslutade dåvarande (och senare tillförordnade-) rektor på 
Gällstad skola att fritidshemmet vid Lingontuvan skulle upphöra och 
barnen hänvisas till fritidshemmet i Gällstad. 
 
Rektorn ska leda och samordna det pedagogiska arbetet, och ansvara för sin 
inre organisation, vilket exemplifieras i skollagen med bland annat 
schemaläggning, ordningsregler och åtgärdsprogram. 
 
Hur kommer det sig att en rektor, utan delegationsbeslut, kan ändra på ett 
politiskt fattat beslut om var i kommunen barnomsorg/skola ska vara 
lokaliserad?  
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C): 
Tack Åsa för din fråga. 
 
Beslutet att inrätta ett fritidshem tillsammans med daghemmet på 
Lingontuvan i Köttkulla fattades av dåvarande socialnämnden, precis som 
du skriver. 
 
Under årens lopp har lagstiftningen och skollagen förändrats. Detta innebär 
att med nuvarande skollag så hade rektorn det mandat som krävdes för att 
kunna fatta beslutet om flytt av fritids till Gällstad. 
 
Beslutet har prövats rättligt, och där gjorde rätten samma bedömning som 
Ulricehamns kommun, att rektorn har ansvaret för den inre organisation. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga:  
Fråga främst till Wiktor Öberg men även till övriga politiker! 
Har läst i UT att M och C tycker det låter intressant med privatisering av ny 
simhall och min fråga är då huruvida man har undersökt hur besöksavgifter 
har påverkats om man övergått från kommunal till privat drift 
Det finns ju en del simhallar som gjort just så och där man då kan 
undersöka hur avgifterna har påverkats! 
 
En riskkapitalists främsta drivkraft är ju att tjäna så mycket pengar på 
kortast möjliga tid vilket vanligtvis betyder kraftiga avgiftshöjningar! 
Vattenmotion är ju ofta den enda motionsform som äldre och även 
reumatiker klarar av, dessutom tillhör ju som regel inte till de allra 
köpstarkaste grupperna så jag fruktar att kraftiga avgiftshöjningar kan bli 
mycket negativt för dessa grupper. 
 
Dessutom är det ju hur folkhälsosynpunkt fördelaktigt ju friskare vi 
pensionärer håller oss! 
 
Vore tacksam för besked om det gjorts någon undersökning om detta! 
 
Svar från kommunstyrelsens ordförande Wiktor Öberg (M): 
Tack för frågan Olavi! 
 
Det stämmer bra som du säger, att vi är öppna för att låta privata aktörer 
bygga och drifta vår nya simhall. Eller som vår förhoppning är, att det blir 
ett badhus till våra invånare. Vi är övertygade om att en privat aktör inte 
skulle chockhöja priserna för då får de inga besökare och därmed inga 
intäkter. Men man skall också bära med sig att även om kommunen skulle 
bygga ny simhall eller badhus så skulle även vi vara tvungna att höja 
priserna för att få lite bättre kostnadstäckning för vår investering. Vår 
förvaltning håller just nu på att göra en omvärldsanalys för att se hur andra 
kommuner har gjort och hur det har påverkat prisbilden för entréavgiften. 
Så fort som den rapporten är klar så ska vi behandla frågan politiskt för att 
besluta hur vi ska fortsätta arbetet framåt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Fråga: 
Varför har Tingsholm inget Barn och fritidsprogram? Med inriktningarna 
pedagogiskt och socialt arbete kan kommunen säkra upp personal framöver 
från ”de egna leden” och eleverna vara ett tillskott i verksamheterna 
förskola, skola, fritid och LSS under pågående utbildning, som APL elever 
och vikarier. BF är en lösning på personalbristen! 
 
Svar från kommunalråd Mikael Dahl (C): 
Tack Helena för din fråga. 
 
13 elever från Ulricehamn läser barn och fritid i Borås. 11 elever läser 
nationellt program och 2 elever läser programinriktad val. Om vi hade 
programmet här skulle vi behöva ta höjd för 10 elever, säg att det hoppar av 
några så kanske vi har sex elever och då kan det kanske funka. Det som är 
bekymmersamt är att det blir svårt att göra programmet attraktivt utifrån 
olika inriktningar. 
 
Barn- och Fritidsprogrammet har minskar volymmässigt över tid och då 
inte bara i Ulricehamn. Många skolkommuner har därför lagt ned 
programmet. Denna nedåtgående trend började efter gymnasiereformen 
2011. 
 
Med andra ord kan det bli kostsamt att driva ytterligare ett 
gymnasieprogram med totalt sett få elever (Ulricehamnare). 
 
Vi har ett gymnasiesamverkansavtal och de senaste söksiffrorna inom 
Sjuhärad så har totalt 138 elever sökt ett barn- och fritidsprogram. Det 
bedömer jag som väldigt få elever. 
 
Sammanfattningsvis så är volymerna låga både lokalt och inom Sjuhärad 
vilket kan komma att innebära en ekonomisk risk. Dock är fördelarna att 
det är ett program som inte kräver specialsalar. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 




